
 

 

 

Bijdrage progammabegroting, 2e Berap,Grex, Bibliotheek en Nieuwbouw Kindplein 

Voorzitter, 

Voor ons ligt de progammabegroting 2019 en dus de eerste begroting van de nieuwe  

coalitie. 

 

2e bestuursrapportage 2018 

Na correctie blijkt dat het incidentele saldo wijzigt naar een nadeel van 128.000. Ook de 

stand van de algemene reserve is gewijzigd. Wat betreft de bestuurskosten hebben wij al 

ons oordeel gegeven over het aanstellen van 3 wethouders met een omvang van 3fte. Voor 

een gemeente met een inwonertal van 17000 vinden wij 3 wethouders met een volledige 

taakomvang aan de hoge kant en drukt dit ons inziens onnodig zwaar op de begroting 

 

Onderhoud landgoed het Laar. 

Aangezien er minder subsidie van het rijk beschikbaar is voor onderhoud van het landgoed 

het Laar is besloten deze onderhoudswerkzaamheden door te schuiven naar 2019. Uitstel 

van onderhoud heeft vaak als gevolg een veel hogere uitgave het jaar erop. Geen goede 

keuze wat ons betreft. 

Fietspad Dunnewind Varsen. 

Ook over dit punt moge onze mening duidelijk zijn. De kosten bedragen in totaal 212.000 Dit 

is omgerekend ongeveer 302 euro per meter! 

De PvdA is zeker voorstander van de aanleg van dit fietspad, er waren echter alternatieven 

voorhanden die duurzamer zijn en goedkoper. Deze hadden dan ook onze voorkeur, Nu 

wordt het huidig gekozen fietspad wel erg prijzig   

 

 

 

 

 



Schulden en armoede 

 

Het voorstel om het budget schulden en armoede door te schuiven naar 2019 komen wij op 

terug bij de progammabegroting 2019. 

 

Gevolgen droogte 

Een gevolg van de klimaatverandering is de ongekend warme en droge zomer 2018, 

waardoor de gemeentebeplanting onherstelbaar beschadigd is. Om de kosten laag te 

houden en de eventuele herplant als gevolg van de droogte afgelopen zomer tot een 

minimum te beperken, is het verstandig rekening te houden met het veranderende klimaat 

en warmte minnende gewassen die tegen droogte kunnen aan te planten, bijvoorbeeld over 

te gaan tot de aanplant van cactussen.  

Hondenbeleid. 

Het in 2017 vastgestelde hondenbeleid is volop in uitvoering met de aanleg van 

losloopvelden, hondenpoepbakken enz.. Regelmatig bereiken ons signalen dat men het over 

het algemeen, het niet zo erg vind om de hondenbelasting te betalen, als duidelijk te zien is 

dat er hiermee ook iets gedaan wordt. Het hondenbeleid is hier een mooi voorbeeld van.   

Progammabegroting   

Ommen gaat een interessant en uitdagend jaar tegemoet.Per 1 januari houdt de 

bestuursdienst Ommen-Hardenberg op te bestaan en zal Ommen verder gaan als 

zelfstandige gemeente. De houtkoolschets is verder uitgewerkt in inkt, er zijn mensen 

aangenomen en wij hebben waardering voor de voortvarendheid en enthousiasme waarmee 

dit alles wordt opgepakt. 

De accountant heeft in zijn inbreng voor de progammabegroting een heldere doorkijk 

gegeven in de cijfers voor volgend jaar. In het algemeen kan worden gesteld dat er geen 

grote uitschieters zijn, maar dat er wel nog iets strakker mag worden begroot, getuige de 

afwijkingen die zijn geconstateerd. 

 

 

 

 



De basis voor de begroting is het bestuursakkoord “samen Ommen” waarin de  

ambities , de wijze van besturen, en de kaders zijn vastgesteld. De nieuwe  coalitie staat voor 

een respectvolle politiek, zonder de nadrukkelijke grens tussen oppositie en coalitie. Bij de 

behandeling in de raad over de toekomst van “samen doen”  blijkt dat dit een proces met 

vallen en opstaan is. 

In het bestuursakkoord is ook vastgelegd: de structurele verlaging van de forensenbelasting 

van 100.000 euro per jaar en afschaffing van de hondenbelasting welke 88.000 euro per jaar 

kost. De PvdA had hierin andere keuzes gemaakt en het moge duidelijk zijn dat dit ook niet 

op onze instemming kan rekenen. 

Hoofdlijnen progammabegroting. 

Na jaren van bezuinigingen staat de gemeente  er weer beter voor. De algemene reserve is 

op peil , hoewel meerjarig gezien er een dalende reserve is. De solvabiliteit(de verhouding 

tussen vreemd geld en het eigen vermogen) blijft een zorg. Ook zijn er nog verschillende 

posten die nog nader uitgewerkt dienen te worden en waar de financiële risico’s nog niet 

geheel bekend zijn: ontwikkeling havens oost, toekomstvisie Het Laar, van Raaltehuis, 

regionale energietransitie, afwikkeling BOH. 

Duurzaam Ommen 

Als het gaat om de verduurzaming van de eigen vastgoedvoorraad zijn wij benieuwd 

wanneer wij een voorstel ontvangen voor de vervanging van de huidige energie-installatie 

zwembad de Carrousel? 

Leefbaar Ommen 

Takman locatie: aangezien de intentieovereenkomst is beëindigd, de verhuizing voorlopig 

van de baan is, wil de gemeente samen met de Stichting van Raaltehuis de herontwikkeling 

oppakken. De financiële consequenties hiervan zijn tot op heden bij ons nog niet bekend.  

Woningbouw . 

De druk in de huursector blijft hoog, echter mede door de  herziene woningwet heeft de 

gemeente gereedschapppen in handen om afspraken te maken met de 

woningbouwvereniging over de uitbreiding van het aantal sociale huurwoningen. Kan de 

portefeuillehouder al aantallen noemen? Het voornemen van de woningbouwverenigingen 

De Veste en Beter Wonen Vechtdal om te fuseren tot één corporatie zal positieve gevolgen 

voor de slagkracht van de nieuwe organisatie. Wij gaan ervan uit de eventuele fusie geen 

gevolgen heeft voor de kantoorlocatie in Ommen van De Veste. 

 

 



 

 

Bereikbaar Ommen. 

De PvdA is een groot voorstander en ook één van de iniatiefnemers om te komen tot een 

hoogwaardige fietsverbinding tussen Zwolle, Ommen en  Hardenberg. 

Verkeersveiligheid richt zich wat de PvdA betreft vooral op de kwetsbare groepen 

verkeersdeelnemers, de fietsers en voetgangers. Wij pleiten dan ook voor aanpassing van de 

voorrangregels op rotondes, waarbij de fietser altijd voorrang zou moeten hebben. Wij 

blijven van mening dat een oplossing voor de verkeersproblematiek rond de Vechtbrug 

mede zou kunnen bestaan uit het aanleggen van een aparte fietsbrug over de Vecht. 

Zorgzaam Ommen 

Ondanks een erg goed lopende economie, zijn er in Ommen nog teveel mensen aangewezen 

op een uitkering . Hoewel er een lichte daling is te constateren, blijft voorop staan, iedere 

inwoner die kan werken te begeleiden naar werk. Het hebben van werk heeft vaak een 

positief effect op het welbevinden van de inwoner. In 2011 heeft de PvdA de motie “van 

uitkering naar werk” ingediend , welke met algemene stemmen is aangenomen. De 

resultaten hiervan blijven tot op heden onduidelijk. Kan de portefeuillehouder aangeven wat 

er nodig is om in 2019 het aantal mensen in Ommen dat is aangewezen op een uitkering 

echt te gaan verlagen? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Minimabeleid 

Ook in Ommen bestaat er helaas armoede onder kinderen, de via de PvdA motie 

geoormerkte gelden van 55000 euro per jaar zijn dan ook een uitstekend middel om 

armoede onder kinderen tegen te gaan. Wij zien dan ook graag op korte termijn een verslag 

tegemoet, met daarin de bedragen die in 2018 zijn besteed. In 2017 heeft de raad het 

beleidsplan “samen tegen armoede: vastgesteld. Daarnaast is het convenant ”Ommen 

armoede vrij “ondertekend. Ook zijn er rijksmiddelen beschikbaar via het 

samenwerkingsverband brede schuldenaanpak (motie Recourt). 

Ommen kent verschillende regelingen ten behoeve van het minimabeleid. De individuele 

inkomenstoeslag is ons echter nog steeds een doorn in het oog. Om in aanmerking te komen 

voor deze toeslag, moet men 5 jaar zijn toegewezen op een inkomen welke niet hoger is dan 

100% van de bijstandsnorm. Het kan toch niet zo zijn dat in onze gemeente, die het 

convenant heeft ondertekend om Ommen armoedevrij te maken, mensen 5 jaar moeten 

wachten om in aanmerking te komen voor een toeslag. Wij willen deze referteperiode 

terugbrengen naar 3 jaar en zullen daar ook een motie over indienen. Daarnaast is het 

redelijk te veronderstellen dat door de inkorting van de referteperiode het aantal aanvragen 

voor bijzondere bijstand zal doen afnemen. 

In Ommen werken en wonen een fors aantal zelfstandigen zonder personeel (ZZP), 

bijvoorbeeld in de bouw, middenstand, dienstverlening en de agrarische sector. Een goede 

arbeidsongeschiktheidsverzekering is vanwege de hoge premies voor veel van hen 

onbetaalbaar, waardoor bij ziekte of ongeval vaak een neerwaartse financiële spiraal 

ontstaat. Wij stellen voor om in samenwerking met de gemeente Hardenberg (waar het een 

onderdeel is van het coalitieakkoord), te participeren in het onderzoek naar de 

mogelijkheden om naar analogie van de collectieve zorgverzekering, een collectieve 

arbeidsongeschiktheidsverzekering in het leven te roepen, waarbij de gemeente voor een 

deel van het risico garant staat. Hierover zullen wij een motie indienen. 

 

Bibliotheek 

De bibliotheek vervult een belangrijke maatschappelijke rol en wij zien zeker het belang in 

het optimaliseren van en het verbreden van het takenpakket. De dienstverlening zal zich 

meer gaan richten op wat de (kwetsbare) inwoner nodig heeft om mee te kunnen doen in de 

huidige maatschappij. De PvdA kan dan ook instemmen met het voorstel om de jaarlijkse 

subsidie structureel met 75.000 te verhogen 

 

 



 

 

Kindplein West 

De PvdA is altijd een voorstander geweest van de oprichting van het Kindplein.  

Het Kindplein West is inderdaad in de eerste plaats een visie en in tweede instantie een 

gebouw.  

In het voorliggende raadsvoorstel wordt gevraagd  om in te stemmen met het 

investeringskrediet, die wel fors hoger is dan de oorspronkelijke raming. 

De wens van de betrokken schoolbesturen om een volledig energieneutraal gebouw te 

realiseren ondersteunen wij. 

De infrastructurele maatregelen die genomen moeten worden , vormen een grote uitdaging. 

Voor de PvdA staat voorop dat vooral de veiligheid van de kwetsbare weggebruiker, in dit 

geval de fietsende schoolkinderen gegarandeerd moet zijn. Verder zal de aangenomen motie 

van de PvdA over het veiliger maken van het kruispunt Kievitstraat-Danteweg-

Chevalleraustraat  kunnen dienen als onderlegger voor aanpassingen van bovengenoemd 

kruispunt. Bij de informatieavond die vorige week is gehouden in de Dennenkampschool 

bleek ook dat bewoners in de omgeving van het nieuw te bouwen Kindplein een duidelijke 

mening en visie hebben over de verkeersafwikkeling, en goed te constateren dat zij actief 

mee willen denken over de te nemen maatregelen. 

 

Tot slot een aantal opmerkingen over de” thaumetopoea processionea”. 

Ofwel de eikenprocessierups, de bestrijding van deze rups vraagt om een extra uitgave van 

15.000 euro structureel, daarnaast is het van belang om zoveel mogelijk gebruik te maken 

van natuurvriendelijke mogelijkheden om de rups te bestrijden.  

 

 

 

 

 

 

 


